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 Preşedintele Klaus Iohannis a susţinut marţi seara o declaraţie de presă la Palatul
Cotroceni. Şeful statului a anunțat că a semnat cele două decrete care îl privesc pe
generalul Florian Coldea - eliberarea din funcție a acestuia și trecerea sa în rezervă şi a
vorbit despre relaţia dintre serviciile secrete şi politică.  

Președintele Klaus Iohannis a declarat că Parlamentul trebuie să aibă un control "puternic, dar
nu partinic" asupra serviciilor de informații.

  

Șeful statului a subliniat că, în opinia sa, pentru ca serviciile secrete și politicienii să-și facă
treaba bine, este importantă trasarea "a cel puțin două linii roșii".

  

"Una se referă la felul cum se relaționează serviciile secrete la politicieni, la politică sau, mai
simplu spus, dacă e bine sau nu e bine ca serviciile secrete să se amestece în politică. Acest
lucru trebuie foarte bine clarificat. Părerea mea, că nu este bine să fie lăsate serviciile secrete
să se amestece în politică. A doua linie roșie trebuie să definească cât de mult și cum se pot
implica politicienii în treaba serviciilor secrete sau, în traducere liberă, cum e cu politizarea
serviciilor secrete. 

După părerea mea, nici aceasta nu este bună. Dacă vrem să avem servicii secrete puternice
care-și fac treaba bine și politicieni care sunt liniștiți și mulțumiți de felul cum relaționează
serviciile secrete, este clar nevoie de un control parlamentar efectiv, eficient și transparent.
Parlamentul trebuie să aibă un control puternic, dar nu partinic", a spus Iohannis.

  

Preşedintele a adăugat că nu se poate ca politica unui partid să definească modul în care se
face controlul parlamentar asupra serviciilor, precizând că pentru acest lucru este nevoie de
"negocieri puternice" între Putere și Opoziție.

  

"Este nevoie să se implice și unii, și alții în aceste comisii, fiindcă, o dată sunt unii la Putere,
peste câțiva ani sunt alții la Putere, dar serviciile secrete rămân, procedurile rămân. Și, în
definitiv, cred că toți românii își doresc ca serviciile secrete să fie bine conduse și să garanteze
partea lor de securitate națională. Aceste lucruri ar fi bine să le ia în discuție noul Parlament și
să le lămurească", a arătat Iohannis.
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Președintele a mai arătat că noul Parlament are "multă treabă" în domeniul securității naționale.
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